
FYPAs bestyrelsesmøde d. 24.01.2024
1. Godkendelse og ændringer til dagsorden

 Godkendt.

2. Nyt fra DPAS
 Bestyrelsen arbejder på specialistuddannelsen i molekylærpatologi, som bliver en realitet.
 Planlægning af årsmødet er godt i gang. Der kommer til at være en del udskiftning i 

bestyrelsen og i udvalgene.
 Der er så småt dannet nogle interessegrupper, som vi i FYPA kan støtte op om at man 

tilmelder sig. Fremgår af DPAS hjemmeside. Obduktioner kunne være et felt for hvor YL 
virkelig kunne bidrage, hvilket var en tanke der blev luftet af speciallæge Marie Rosenørn 
(Roskilde) til Basiskursusdagen. DPAS kigger på indkøb af moduler til PathoGate, hvor 
interessegrupper kan dele fx cases.

3. Nyt fra udvalg
 Udvalg for Molekylærpatologi: vil gerne ændre SNOMED-koder indeholdende 

”genmutation” til ”genvariant”.

4. Årshjul og aktivitetsliste
 Relevante punkter fremgår af denne dagsorden.
 Sendes rundt af Jens.

5. Stud. Med. pladser
 Alberte, eneste ansøger, vinder en plads.
 Meldes til DPAS-sekretær og vinder informeres (Jens skriver til begge).
 Josefine taler med hende og YL på RH mht. at tage hånd om hende på årsmødet.
 Reklamer på afdelingen. Vi taler om, om det var en mulighed at give ikke-ansøgte 

pladser til KBU-læger eller læger fra andre afdelinger end patologi, som har udvist 
interesse for specialet (fx i form af fokuseret ophold).

6. Uddannelsespris 2024
 Jens har en liste tilbage fra 2011 med tidligere vindere. Der er ingen overlap med de 

indstillede til årets pris.
 Der er indstillet læger fra 12 afdelinger.
 Feltet indskrænkes til 5 kandidater ved afstemning (3 stemmer pr. bestyrelsesmedlem)
 Vinderen af årets uddannelsespris findes. Giuliana overrækker prisen til årets årsmøde.

7. FYPA netværkscafé
 SUPERVISION med underemner: digitalisering, EPA’er, hvad er god supervision?
 Alle bidrager med 3-4 forslag til spørgsmål og et diskussionsoplæg, så vi får stablet en 

god quiz og diskussion på benene. Sendes til Ulrik på ulrik.korsgaard@gmail.com. 
DEADLINE 01.04!

o Josefine er ansvarlig for at uploade quizzen til app’en.
o Ulrik laver powerpoint præsentation.

 Lokale: 6-8 pers pr. bord, blandede regioner. Comwell vil selv rykke bordene (Jens 
arrangerer).

 Giuliana står for slik, chips og skilte til bordene. Charlotte står for sodavand.

8. Kreativ patologi
 Azadeh har 6 rammer med. Resten skal købes, hvis ikke Jens finder nogle hos ham.



 Charlotte laver skilte med navne til billederne, sørger for print og ophæng samt upload 
til app’en.

9. Planlægning generalforsamling i FYPA
 Therese, Jens og Azadeh genopstiller ikke. Ulrik stiller op til formandsposten.

o Således 3 ordinære poster (4 hvis Ulrik vælges som formand) samt en 
formandspost er på valg.

o Prik til relevante kolleger!
 Vedtægtsændringer:

o Vedr. §5; tilføjelse af ”Både ordinære og ekstraordinære generalforsamlinger kan 
afholdes virtuelt, såfremt bestyrelsen vurderer, at det er mest hensigtsmæssigt 
ud fra gældende forsamlingsregler og -anbefalinger.

o Vedr. §6; tilføjelse af ”Valg til formand gælder i 2 år og valg til formand fra en 
ordinær bestyrelsespost skal ikke regnes for et genvalg.

 Formandens beretning er klar.
 Jens laver powerpoint præsentation.
 Ting der skal nævnes på GF:

o 12 gode indstillinger, nominer gerne de samme til uddannelsesprisen igen.
o Hvor er lokalet til netværkscaféen.
o ESP! Frances laver en skabelon til gratis medlemskab for trainees/residents.
o Jens laver Power point til GF.
o Vi mødes kl. 17.

10. Basiskursus: sted og dato
 Vejle sygehus forsøges booket af Ulrik.
 24.-25. oktober 2024

11. Kursusdag: sted, dato og emne-brainstorm
 Vejle?
 D. 6. februar 2025
 Mulige emner:

o Neuroendokrine neoplasier med klinikerindsigt. Evt. suppleret med et oplæg om 
small round blue cell tumors (evt. som overskrift).

o Frances nævner ”hvilke fejl jeg har lavet og hvad jeg har lært af dem”, som var 
et rigtig godt oplæg på ESP.

o Overgangen fra uddannelsessøgende til speciallæge (evt. diskussion ifm. med en 
kursusdag om vores fejl).

12. Virtuel undervisning: status og efterårsplan
 Næste VU er d. 29.01 fra Århus, cytologi.
 Odense i marts er uklar, men Giuliana er på sagen.
 Ålborg i maj vil Azadeh gerne forhøre sig om.
 Rigshospitalet til efteråret, Charlotte eller Josefine, afhængigt af hvem der er tættest til 

den tid.

13. Emner til næste møde
 Årshjul:

o Basiskursus
o Kursusdag

14. Næste møde
 04. juni 2024
 Sted kan vurderes til årsmødet.



15. Evt. Udgår.


